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Lene Mathisen (H) 
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I tillegg møtte: Bydelsdirektør Jan Olsen Nytveit 
Enhetsleder Reidun Strøm 
Enhetsleder  Edith Aars 

 

   
Møtesekretær: Anne Marie Nordby  
 
Godkjenning av innkalling 
Innkallingen ble godkjent uten merknader 
 
Godkjenning av sakskart 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag: 



Sak 106 /11  Charlotte Andersens vei 5 A – Byggesak – utsettes da saken ikke er kommet fra 
Plan- og bygningsetaten.  Saken sendes pr. e-post til Bydelsutvalgets medlemmer når den 
kommer. 
Sak 110 /11  Søknad om serverings- og skjenkebevilling Eckbo selskapslokaler as – 
Søknaden er trukket.   
 
Det ble fremlagt følgende tilleggssakskart: 
Sak 117 /11  Kunngjøring av planforslag til offentlig ettersyn - Ullveien 5 mfl - 

Detaljregulering 
Sak 118 /11  Voksenkollveien 80-88 - Gnr 33 Bnr 410 - Forslag til endret reguleringsplan - 

Begrenset høring 2 
Sak 119 /11  Ryghs vei 2 - Ber om vurdering av ønsket utvikling for eiendommen 
Sak 120 /11  Ombygging av Hovseterhjemmet 
Sak 121 /11  Sørkedalsveien - Forslag om forkjørsvei 
Sak 122 /11  Rivesak til orientering - Tårnveien 6 
Sak 123 /11  Planinitiativ - Vækerøveien 195 B og Austliveien 1, 2 og 4 mfl - Røa sentrum 
Sak 124 /11  Opprettelse av inntaksområdet for Bjørnsletta høringsdokument 
Sak 125 /11  Søknad om bevilling Holmenkollen Minimat as (tidligere Joker) 
 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag til ny sak: 
Sak 126 /11  Endring av kriteriene for tildeling av sykehjemsplass i Oslo, for å få en bedre     
                     tilpasset og dermed en mer verdig eldreomsorg for den enkelte/ det enkelte par 
 
Med disse endringer ble sakskartet vedtatt. 
 
Åpen halvtime 
Rektor Ola Østby og avd. sjef Andre Flaten presenterte Persbråten skole og 
kompetansesenter for Idrett i bydel Vestre Aker.  Ønsket et samarbeid med bydelen. 
 
Liv Nordby tok ordet til sak 105 /11  Bymiljøetatens planer for nedre del av 
Holmenkollveien 
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Sak 96 /11  Protokoll fra møte 19. mai 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 19. mai 2011. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
 
Bydelsutvalget godkjenner protokollen fra bydelsutvalgets møte 19. mai 2011. 
 

 Sak 97 /11  Bydelsdirektørens driftsorientering 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens driftsinformasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar bydelsdirektørens driftsinformasjon til orientering. 
 

 Sak 98 /11  Rapportering på aktivitet og måltall pr. 31.05.2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt.  
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om bydelens økonomiske situasjon til orientering. 
 

 Sak 99 /11  Etablering og finansiering av besluttede fartshumper i 
bydelen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken settes på sakskartet for behandling i BMS og BU. 
 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar orienteringen om finansiering av besluttede fartshumper til orientering 
 
Høyres forslag ble enstemmig fattet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar orienteringen om finansiering av besluttede fartshumper til orientering 
 



 Sak 100 /11  Parkering i Hospitsveien 
 
Høyres forslag til vedtak: 
I forbindelse med VM 2011 og oppgradering av Holmenkollveien og Hospitsveien ble det 
innført ”All stans forbudt” langs Hospitsveien. Disse to veiene er de eneste til hele Tryvann 
og Holmenkollområdet, og Hospitsveien er derfor mye brukt til gjennomkjøring hele året til 
tross for at den enkelte steder er meget trang. Den er også den eneste beredskapsveien dersom 
Holmenkollveien er stengt ovenfor Besserud.  
 
Som kjent var det tidvis store trafikksikkerhetsproblemer i Hospitsveien i 
oppgraderingsperioden da blant annet den midlertidige enveiskjøringen opp Hospitsveien ikke 
ble respektert av samtlige bilister, og spesielt var det trafikkfarlige og kaotiske forhold ved 
Lillevann stasjon til tross for vakter i området. Også i krysset Orreveien/Hospitsveien ble det 
innført vakthold for å gi de gående sikrest mulig forhold.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg har i ettertid fått henvendelse fra beboer langs veien som ber om at 
det innføres permanent parkering forbudt da denne ordningen viste seg meget effektiv selv 
under de daværende forhold. Foruten en slik skilting ville veien nærmest ikke vært 
gjennomkjørbar. Spesielt er dette viktig om vintere med mye snø da parkerte biler i veibanen 
er til stor hinder for fremkommeligheten.  
 
Bydelsutvalget ønsker derfor at det innføres permanent parkering forbudt i Hospitsveien for å 
sikre en best mulig helårig fremkommelighet, og så trafikksikre forhold som mulig er til tross 
for veiens manglende bredde. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber også at Hospitsveien prioriteres ved årets asfaltlegging da den 
belastningen av den store trafikken under VM har medført at veidekket på nytt er i dårlig 
forfatning.  
 
Byutvikling, miljø og samferdselskomiteen fattet følgende vedtak 
Høyres forslag oversendes til Voksenkollen Vel for uttalelse. 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 

 Sak 101 /11  Trafikksikringstiltak ved Slemdal skole 
 
Byutviklings, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak  
 
Forslag til vedtak vedr fotgjengerfelt i forbindelse med sikring av skolevei ifm Slemdal skole. 
 
1. Bydelsutvalget ber Bymiljøetaten vurdere sikringstiltak for å sikre skoleveien bedre for 

Slemdal Skole. Bydelsutvalget har tidligere foreslått fotgjengerovergang i 
Frognerseterveien ved Slemdal sport og krysset Dagaliveien og Dalsveien. Bydelsutvalget 
anmoder Bymiljøetaten om å gjøre en ny vurdering av disse tiltakene sekundert foreslå 
andre tiltak.  
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2.   Bydelsutvalget vil i sakens anledning også invitere Bymiljøeteaten til Byutvikling  
      og miljøkomiteen i bydelen for å redegjøre for de tiltak som foreslås  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Bydelsutvalget ber Bymiljøetaten vurdere sikringstiltak for å sikre skoleveien bedre for 

Slemdal Skole. Bydelsutvalget har tidligere foreslått fotgjengerovergang i 
Frognerseterveien ved Slemdal sport og krysset Dagaliveien og Dalsveien. Bydelsutvalget 
anmoder Bymiljøetaten om å gjøre en ny vurdering av disse tiltakene sekundert foreslå 
andre tiltak.  

 
2. Bydelsutvalget vil i sakens anledning også invitere Bymiljøeteaten til Byutvikling og 

miljøkomiteen i bydelen for å redegjøre for de tiltak som foreslås  
 

 Sak 102 /11  Risalleen 6 - Fylkesmannens vedtak 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken settes på sakskartet for behandling i BMS og BU. 
 
Byutviklings, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak  
Følgende brev sendes Fylkesmannen, med kopi til Plan- og bygningsetaten og Byråden for 
byutvikling, klagere, samt Statens Vegvesen, Region Øst. 
 
Vedr. vedtak i klagesak i Risalleen 6 – gnr 41 bnr 241 – søknad om fasadeendring, til- og 
påbygg av eksiterende hus samt ombygging av flermannsbolig 
 
Vestre Aker bydelsutvalg tar til orientering at klagen fra tiltakshaver tas til følge og at klagen 
fra Unni Mortensen og Bjørn-Erik Eriksen ikke tas til følge. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg noterer seg videre at Fylkesmannen konkluderer med at 
bydelsutvalgets omgjøringsvedtak er beheftet med ugyldighetsgrunner, og at Bydelsutvalget 
skal ha vektlagt utenforliggende hensyn i dispensasjonsavveiningen samt at Bydelsutvalget 
skal ha gått utenfor sin kompetanse ved å ta standpunkt til spørsmålet om bygningen er 
tilpasset nærområdet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg er svært forundret over Fylkesmannens manglende evne til 
strøksorientering. I dette tilfelle er det snakk om en lavblokk, og Bydelsutvalget mener seg å 
være i sin fulle rett til å gå imot prosjektet. Vi noterer oss at Fylkesmannen strekker sitt 
skjønn svært langt, riktignok under henvisning til det juridiske. Fylkesmannens 
skjønnsutøvelse er av politisk karakter, noe som burde noteres av alle dem som blir berørt av 
Fylkesmannens maktutøvelse. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg er også meget forbauset over at Fylkesmannen totalt ignorerer 
Statens vegvesens brev av 2.3.2011 med vedlegg, der det påpekes flere saksbehandlingsfeil 
med hensyn til Veglovens og plan- og bygningslovens paragrafer. Spesielt vil vi påpeke at det 
er Statens vegvesen som har myndighet til å gi dispensasjon fra kommunale veier, i dette 
tilfellet Risalleen.  
Bydelsutvalget finner det like oppsiktsvekkende at Fylkesmannen i denne sak ikke har tatt 
hensyn til at Statens vegvesen ikke tillater dispensasjon fra regulert byggegrense hva gjelder 2 



parkeringsplasser og avfallsskur da dette er gjort jf. pbl § 19-2, 2. ledd, se brev til 
Fylkesmannen av 9.3.2010.  
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Følgende brev sendes Fylkesmannen, med kopi til Plan- og bygningsetaten og Byråden for 
byutvikling, klagere, samt Statens Vegvesen, Region Øst. 
 
Vedr. vedtak i klagesak i Risalleen 6 – gnr 41 bnr 241 – søknad om fasadeendring, til- og 
påbygg av eksiterende hus samt ombygging av flermannsbolig 
 
Vestre Aker bydelsutvalg tar til orientering at klagen fra tiltakshaver tas til følge og at klagen 
fra Unni Mortensen og Bjørn-Erik Eriksen ikke tas til følge. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg noterer seg videre at Fylkesmannen konkluderer med at 
bydelsutvalgets omgjøringsvedtak er beheftet med ugyldighetsgrunner, og at Bydelsutvalget 
skal ha vektlagt utenforliggende hensyn i dispensasjonsavveiningen samt at Bydelsutvalget 
skal ha gått utenfor sin kompetanse ved å ta standpunkt til spørsmålet om bygningen er 
tilpasset nærområdet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg er svært forundret over Fylkesmannens manglende evne til 
strøksorientering. I dette tilfelle er det snakk om en lavblokk, og Bydelsutvalget mener seg å 
være i sin fulle rett til å gå imot prosjektet. Vi noterer oss at Fylkesmannen strekker sitt 
skjønn svært langt, riktignok under henvisning til det juridiske. Fylkesmannens 
skjønnsutøvelse er av politisk karakter, noe som burde noteres av alle dem som blir berørt av 
Fylkesmannens maktutøvelse. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg er også meget forbauset over at Fylkesmannen totalt ignorerer 
Statens vegvesens brev av 2.3.2011 med vedlegg, der det påpekes flere saksbehandlingsfeil 
med hensyn til Veglovens og plan- og bygningslovens paragrafer. Spesielt vil vi påpeke at det 
er Statens vegvesen som har myndighet til å gi dispensasjon fra kommunale veier, i dette 
tilfellet Risalleen.  
 
Bydelsutvalget finner det like oppsiktsvekkende at Fylkesmannen i denne sak ikke har tatt 
hensyn til at Statens vegvesen ikke tillater dispensasjon fra regulert byggegrense hva gjelder 
2 parkeringsplasser og avfallsskur da dette er gjort jf. pbl § 19-2, 2. ledd, se brev til 
Fylkesmannen av 9.3.2010.  
 

 Sak 103 /11  Høringsuttalelse om forskrift for innføring av 
beboerparkering i Oslo 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken fremmes for behandling i BMS og BU. 
 
Byutviklings, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak  
Vestre Aker bydelsutvalg er positiv til prinsippet om beboerparkering, men ser det som lite 
relevant å innføre prinsippet i Vestre Aker bydel. 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
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Vestre Aker bydelsutvalg er positiv til prinsippet om beboerparkering, men ser det som lite 
relevant å innføre prinsippet i Vestre Aker bydel. 
 

 Sak 104 /11  Vinderen sentrum - Trafikksikringstiltak 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken settes på sakskartet for behandling i BMS og BU.  
 
Byutviklings, miljø og samferdselskomiteen fremmet følgende forslag til vedtak  
Vestre Aker bydelsutvalg behandlet ovennevnte sak i møte 11. mars 2010 og 16. juni 2011 
hvor følgende vedtak ble enstemmig fattet: 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber Bymiljøetaten snarest gjennomføre reguleringstiltak for 
Vinderen sentrum slik at trafikksikkerheten for myke trafikanter blir vesentlig bedre ivaretatt. 
Bydelsutvalget viser til reguleringsplan vedtatt 17.4.2002 og innsendt forslag fra 
Senterforeningen ved ark. Ola Bettum. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber imidlertid om at det snarest etableres fotgjengerfelt ved 
Vinderen seniorsenter, Slemdalsvn. 72. 
 
BMS-komiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg behandlet ovennevnte sak i møte 11. mars 2010 og 16. juni 2011 
hvor følgende vedtak ble enstemmig fattet: 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber Bymiljøetaten snarest gjennomføre reguleringstiltak for 
Vinderen sentrum slik at trafikksikkerheten for myke trafikanter blir vesentlig bedre ivaretatt. 
Bydelsutvalget viser til reguleringsplan vedtatt 17.4.2002 og innsendt forslag fra 
Senterforeningen ved ark. Ola Bettum. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber imidlertid om at det snarest etableres fotgjengerfelt ved 
Vinderen seniorsenter, Slemdalsvn. 72. 
 

 Sak 105 /11  Bymiljøetatens planer for nedre del av 
Holmenkollveien 

 
Felles forslag fra Høyre og Venstre:. 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til tidligere vedtak om fortau langs Holmenkollveiens vestside 
fra Stasjonsveien til Aspehaugveien, som ble varslet beboerne ved brev fra Norconsult på 
vegne av Samferdselsetaten den 10.10.2000. De nødvendige arealer ble ervervet av 
kommunen i årene 1977 – 79. Arbeidet skulle da gjøres i løpet av 2001 da det var bevilget kr 
15 mill til tiltaket. Så skjedde dessverre ikke. Saken har derfor vært purret fra bydelens side 
flere ganger uten at tiltaket er gjennomført. I forbindelse med opprustningen av 
Holmenkollveien før VM 2011 henstilte bydelen nok en gang om at også denne delen ble 
gjort ferdig før VM, beklageligvis førte heller ikke det til at tiltaket ble igangsatt. Ved 
budsjettvedtaket for 2011 kom dette endelig med, men tydeligvis nå utvidet til begge sider av 
veien og i sin helhet innenfor gjeldende reguleringsplan. Vestre Aker bydelsutvalg anser 
utvidelsen av Holmenkollveien som primært et trafikksikringstiltak, og i mindre grad som et 



miljøtiltak. Beboere og ferdende på vestsiden av Holmenkollveien vil med dette tiltaket på en 
vesentlig tryggere måte kunne ferdes langs den sterkt trafikkerte Holmenkollveien, som også 
er en skolevei. Samtidig som de på en sikrere måte kan komme til både fotgjengerfeltene og 
bussholdeplassene.  
 
Byggetiltaket vil måtte medføre behov for støyskjerming på samme måte som i øvre del av 
Holmenkollveien, og som i sin helhet ble dekket av kommunen. Vestre Aker bydelsutvalg 
finner det derfor helt urimelig at oppsitterne i denne sak skal være med på et spleiselag for å 
dekke kostnadene med den helt nødvendige støyskjermingen. Det har aldri tidligere blitt nevnt 
at tiltaket skal være et spleiselag, tvert i mot og selvfølgelig er det hevdet fra Rådhuset at 
prosjektet er fullfinansiert. Det ville medføre meget uheldig økning av støyen dersom dette 
tiltaket nå plutselig skulle være delvis privatfinansiert da ikke alle vil se seg i stand til å betale 
så mye for støyskjermingen, og dermed vil det bli hull i denne, noe som medfører at støyen 
vil øke ytterligere for flere av oppsitterne. 
 
Bydelsutvalget aksepterer ikke at mye av dagens grønne preg langs veien blir endret på grunn 
av behovet for anleggelse av støyskjermingen, og forutsetter gjenplanting umiddelbart når 
prosjektet er ferdig. Spesielt da dette er et boligområde og veien til Holmenkollanlegget, som 
har over 1 million besøkende hvert år.  
 
Bydelsutvalget viser også til Miljøverndepartementets retningslinjer for behandling av støy i 
arealplanlegging T1442’s veileder (TA-2115) der det blant annet fremkommer under kap 
7.1.5: 
 
”Utbedring av eksisterende veg. 
Utbedring av eksisterende veg kan for eksempel være breddeutvidelse, kurveutretting, gang-
/sykkelveg, kollektivfelt, etablering av midtdeler eller utbedring av problemsoner. Slike tiltak 
vil som regel bekrefte veganlegget for tiår framover, og de kan ofte ha betydning for støy ved 
at trafikken flyttes nærmere boligene, skjermingsgraden endres, trafikken endres m.v. All 
utbedring av eksisterende veg bør derfor i utgangspunktet føre til støyvurdering og eventuelt 
avbøtende tiltak. Vurderingen kan gjøres enkelt dersom støykonsekvensene åpenbart er små. 
 
Når utbedringen gir merkbart økt støynivå (større økning enn 3 db) og medfører at anbefalte 
grenser overskrides, bør det alltid gjennomføres avbøtende tiltak. Der utbedringen ikke gir 
merkbar støyøkning, men de anbefalte grensene fra før er overskredet for eksisterende 
støyfølsom bebyggelse, bør det også alltid gjennomføres avbøtende tiltak. Veileder til 
Miljøverndepartementets retningslinje for behandling av støy i 
arealplanlegging(støyretningslinjen) 108. 
 
For rene miljøtiltak og gang-/sykkelvegtiltak som ikke endrer støyforholdene, bør det godtas 
at utbygger slipper støyutredning og avbøtende tiltak. Imidlertid bør det alltid gjøres 
støyutredning og avbøtende tiltak når støyfølsom bebyggelse ligger i rød sone.” 
 
Det er derfor tydelig at Bymiljøetaten med sitt forslag til et spleiselag anser det planlagte 
tiltaket vil medføre støy over akseptable grenseverdier, og dermed kan det ikke være tvil om 
at det er kommunen selv som skal betale for skjerming/avbøtende tiltak.  
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Frank Aubert (A) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg stiller seg bak og ønsker at bygging av/utvidelse av gang- og 
sykkelfelt i Holmenkollveien nedre del mellom Stasjonsveien og Aspehaugveien oppstartes 
umiddelbart, uten at dette kobles sammen med beboernes ønske om støyskjerm. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg støtter videre beboeres ønske om støyskjerming, og ønsker at det 
etter ferdigstillelse av utbedringen, gjennomføres en støymåling. 
 
Arbeiderpartiets forslag falt med 12 (7H+2V+2F+1SV) mot 3 (2A+1H) stemmer. 
Fellesforslaget fra Høyre og Venstre ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg viser til tidligere vedtak om fortau langs Holmenkollveiens vestside 
fra Stasjonsveien til Aspehaugveien, som ble varslet beboerne ved brev fra Norconsult på 
vegne av Samferdselsetaten den 10.10.2000. De nødvendige arealer ble ervervet av 
kommunen i årene 1977 – 79. Arbeidet skulle da gjøres i løpet av 2001 da det var bevilget kr 
15 mill til tiltaket. Så skjedde dessverre ikke. Saken har derfor vært purret fra bydelens side 
flere ganger uten at tiltaket er gjennomført. I forbindelse med opprustningen av 
Holmenkollveien før VM 2011 henstilte bydelen nok en gang om at også denne delen ble gjort 
ferdig før VM, beklageligvis førte heller ikke det til at tiltaket ble igangsatt. Ved 
budsjettvedtaket for 2011 kom dette endelig med, men tydeligvis nå utvidet til begge sider av 
veien og i sin helhet innenfor gjeldende reguleringsplan. Vestre Aker bydelsutvalg anser 
utvidelsen av Holmenkollveien som primært et trafikksikringstiltak, og i mindre grad som et 
miljøtiltak. Beboere og ferdende på vestsiden av Holmenkollveien vil med dette tiltaket på en 
vesentlig tryggere måte kunne ferdes langs den sterkt trafikkerte Holmenkollveien, som også 
er en skolevei. Samtidig som de på en sikrere måte kan komme til både fotgjengerfeltene og 
bussholdeplassene.  
 
Byggetiltaket vil måtte medføre behov for støyskjerming på samme måte som i øvre del av 
Holmenkollveien, og som i sin helhet ble dekket av kommunen. Vestre Aker bydelsutvalg 
finner det derfor helt urimelig at oppsitterne i denne sak skal være med på et spleiselag for å 
dekke kostnadene med den helt nødvendige støyskjermingen. Det har aldri tidligere blitt nevnt 
at tiltaket skal være et spleiselag, tvert i mot og selvfølgelig er det hevdet fra Rådhuset at 
prosjektet er fullfinansiert. Det ville medføre meget uheldig økning av støyen dersom dette 
tiltaket nå plutselig skulle være delvis privatfinansiert da ikke alle vil se seg i stand til å 
betale så mye for støyskjermingen, og dermed vil det bli hull i denne, noe som medfører at 
støyen vil øke ytterligere for flere av oppsitterne. 
 
Bydelsutvalget aksepterer ikke at mye av dagens grønne preg langs veien blir endret på grunn 
av behovet for anleggelse av støyskjermingen, og forutsetter gjenplanting umiddelbart når 
prosjektet er ferdig. Spesielt da dette er et boligområde og veien til Holmenkollanlegget, som 
har over 1 million besøkende hvert år.  
 
Bydelsutvalget viser også til Miljøverndepartementets retningslinjer for behandling av støy i 
arealplanlegging T1442’s veileder (TA-2115) der det blant annet fremkommer under kap 
7.1.5: 
 
”Utbedring av eksisterende veg. 
Utbedring av eksisterende veg kan for eksempel være breddeutvidelse, kurveutretting, gang-
/sykkelveg, kollektivfelt, etablering av midtdeler eller utbedring av problemsoner. Slike tiltak 
vil som regel bekrefte veganlegget for tiår framover, og de kan ofte ha betydning for støy ved 
at trafikken flyttes nærmere boligene, skjermingsgraden endres, trafikken endres m.v. All 



utbedring av eksisterende veg bør derfor i utgangspunktet føre til støyvurdering og eventuelt 
avbøtende tiltak. Vurderingen kan gjøres enkelt dersom støykonsekvensene åpenbart er små. 
 
Når utbedringen gir merkbart økt støynivå (større økning enn 3 db) og medfører at anbefalte 
grenser overskrides, bør det alltid gjennomføres avbøtende tiltak. Der utbedringen ikke gir 
merkbar støyøkning, men de anbefalte grensene fra før er overskredet for eksisterende 
støyfølsom bebyggelse, bør det også alltid gjennomføres avbøtende tiltak. Veileder til 
Miljøverndepartementets retningslinje for behandling av støy i 
arealplanlegging(støyretningslinjen) 108. 
 
For rene miljøtiltak og gang-/sykkelvegtiltak som ikke endrer støyforholdene, bør det godtas 
at utbygger slipper støyutredning og avbøtende tiltak. Imidlertid bør det alltid gjøres 
støyutredning og avbøtende tiltak når støyfølsom bebyggelse ligger i rød sone.” 
 
Det er derfor tydelig at Bymiljøetaten med sitt forslag til et spleiselag anser det planlagte 
tiltaket vil medføre støy over akseptable grenseverdier, og dermed kan det ikke være tvil om at 
det er kommunen selv som skal betale for skjerming/avbøtende tiltak.  
 

 Sak 106 /11  Charlotte Andersens vei 5 A - Byggesak 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken behandles av partigruppene og settes på kartet i BMS og BU. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken utsettes da den ikke er kommet fra Plan- og bygningsetaten.  Sendes Bydelsutvalgets 
medlemmer på e-post for behandling når den kommer 
 

 Sak 107 /11  Fullmakt i sommerferieperioden til arbeidsutvalget 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Arbeidsutvalget i Bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 17.06.2011 til 31.08.2011.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 01.09.2011.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Arbeidsutvalget i Bydel Vestre Aker gis fullmakt til å behandle saker som ordinært skulle 
behandles i bydelsutvalget i perioden 17.06.2011 til 31.08.2011.  Eventuelle slike saker skal 
refereres for bydelsutvalget i møte 01.09.2011.  
 

 Sak 108 /11  Tilsyn ved Hovseterhjemmet 09032011 
 
Helse- og sosialkomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar referatet fra møte med Hovseterhjemmet, tilsynsrapporten og 
Sykehjemsetatens kommentarer til referatet og rapporten til orientering. 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig fattet: 
Bydelsutvalgets vedtak: 
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Bydelsutvalget tar referatet fra møte med Hovseterhjemmet, tilsynsrapporten og 
Sykehjemsetatens kommentarer til referatet og rapporten til orientering. 
 

 Sak 109 /11  Skolebehovsplan 2012-2021 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken sendes Bydelsutvalget uten innstilling fra bydelsdirektøren. 
 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg er klar over at Utdanningsetaten sliter med å få oppdaterte 
befolkningstall og derfor nok en gang ikke kunne sende Skolebehovsplanen til Høring i 
rimelig tid før avslutning av vårsesjonen. Men det er derfor med noe forundring at det uttales 
muntlig at etaten ikke kan være sikker på at de nye tallene den fikk den 18. mai vil være mer å 
stole på enn de tallene etaten hadde lagt som forutsetning inntil denne dato, for da må det 
foreliggende tallgrunnlaget være nærmest å anse som et tippet tall. Vestre Aker BU har ved 
alle tidligere uttalelser vist til at de da brukte tallene aldri har stemt med virkeligheten, de har 
vært for lave, og er derfor nok en gang meget bekymret for at bydelens barn og unge vil 
oppleve at det ikke er plass til dem på skoler i nabolaget, men henvises til skoler lengre unna.  
Bydelsutvalget finner det forstemmende at svaret på de 2 siste høringene om 
Skolebehovsplanen og denne nærmest kan være likelydende i forhold til Høringsnotatet. Det 
er kun en eneste store forskjell: UDE har nå endelig har sett behovet vi har påpekt på 
barnetrinnet, men beklageligvis ikke på ungdomstrinnet. I denne saken er det tydeliggjort at 
både Slemdal og Svenstuen barneskoler nå blir ”smekkfulle”, noe Bogstad allerede er, og 
Huseby og Voksen må ta i bruk de siste spesialrommene til klasser, noe som vil få stor 
betydning for all spesialundervisning og som strider med ”Faglige føringer”, se side 13. Det 
er derfor bare noe ledig kapasitet på Vinderen og Grindbakken skoler, og med den 
utbyggingen som foregår i bydelen vet i hvert fall Vestre Aker bydelsutvalg at dette ikke er 
holdbart.   
 
Vestre Aker bydelsutvalg frykter at så fulle skoler må medføre at opptaksområdene for disse 
skolene er i stadig flyt og kunne endres hvert år, noe som naturlig nok vil skape stor 
usikkerhet om hvilken skole ”mitt barn/jeg” skal gå på, og søsken vil måtte gå på forskjellige 
barneskoler. Forutsigbarhet for de aller minste har også stor betydning for deres trygghet i 
møte med skolen og dermed deres læreopplevelser.  
 
Det vises i notatet til et sterkt samarbeid med PBE om konseptvalgutredningen og om ledige 
tomter. Vestre Aker bydelsutvalg tillater seg likevel å tvile på hvor reelt resultatet er for vår 
bydel, både på grunn av alle manglene ved de to forrige høringsnotatene og fordi 
bydelsutvalget nylig ba PBE om å få oppgitt antall boliger det var regulert muligheten for på 
Voksenkollen/Holmenkollen området, og fikk til svar: ”Etaten har ingen oversikt over alle 
tomter som er regulert til boligformål i Voksenkollen/Holmenkollen og hvor mange boliger 
som kan komme. Etaten har heller ikke kapasitet til å lage en samlet oversikt over mulig 
fremtidig antall boliger i området.”  Dette forundrer oss ikke da det i hele Vestre Aker bydel 
stadig dukker opp forslag til utbygging av tidligere eneboligtomter der det først gis 
rivingstillatelse for nåværende hus, og så tillates oppført mange nye enheter, som etter vår 
mening beklageligvis ofte er i strid med Småhusreguleringen. Samtidig foregår det en av 
Bystyret vedtatt ”bymessig fortetting” med et regulert antall på 650 boliger på Røa og et stort 
antall på Vinderen. Planinitiativ er sendt ut for også boligblokker på FO-området. Det 
oppføres nå 51 rekkehus i Landingsveien, og bydelsutvalget vet at det blir mange 
barnefamilier som flytter inn dit, noe som har vært påpekt med bekymring i samtaler med 
naboskolene Voksen og Hovseter pga deres manglende kapasitet. 



 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det lite logisk at mens alle barneskolene må utvide tilbudet 
velger man fremdeles å se bort fra behovet for styrking av ungdomsskoletilbudet i bydelens 
vestlige del til tross for at bydelen har påpekt det i de tidligere Skolebehovshøringene. Det må 
i tilfellet bero på en misforståelse i etatene om at mange ungdomsskoleelevers familier flytter 
til Bærum når barna kommer i denne alderen. For lenge siden var nok dette mulig, men nå er 
prisene for bolig i Bærum blitt så høye at det er svært mange som velger å forbli boende i 
dagens bolig.         
 
Hovseter skoles behov er nok en gang totalt neglisjert til tross for at denne skolen i mange år 
har hatt et en dekningsgrad på over 100 % med flere klasser på over 30 elever da skolen har 
funnet det uholdbart at nyinnflyttede elever i bydelens vestre del ikke får et tilbud i nærheten 
av sine bomiljøer. Skolen hadde i følge Høringsnotatet i 2010 en GSI på 585 elever, som er 
lavere enn dagens elevtall, mens 100 % kapasitetsutnyttelse er på 504 elever!!  Det eneste 
som nevnes om denne skolen er på side 49, der det står at enkelte elever kan flyttes over til 
Ris, til tross for at Ris skole ikke blir ferdig rehabilitert og utvidet før i 2015! At skoleveien 
vil bli veldig lang og til dels kronglete med dagens kollektivtilbud for disse elevene, er 
overhodet ikke nevnt! Og det til tross for at det muntlig er påpekt fra forslagstiller at man har 
sett på, helt ned til den enkelte elev, hvilket kollektivtilbud de har de som tenkes overflyttes. 
 
Bydelsutvalget mener derfor det er all grunn til å kritisere ansvarlige etater for ikke å ha tatt 
på alvor tidligere innspill fra bydelen og Bystyrets vedtak om utredning av egnethet for ny 
skole på Storebrandtomten, da denne er den eneste store nok tomten som er ledig for en slik 
utbygging midt i bydelen. Samtidig er den også stor nok til å få bygget en fast barnehage på 
til erstatning for den midlertidige Tråkka barnehage, som ligger både for nær elven og på et 
friareal, noe som også bystyret påla skulle bli utredet. Hadde denne utredningen blitt helt 
sluttført da arbeidet var nesten ferdig for flere år siden og kjøpekontrakten klar til 
undertegnelse, ville det ved en allerede igangsatt skoleutbygging på denne tomten vært 
muligheten for også å benytte deler av anlegget til avlastning ved utbygging/rehabilitering for 
både Ris og Majorstuen. Og det uten nå å måtte foreslå en nær panikkartet etablering i FO- 
bygget, og det uten på forhånd å ha samhandlet med bydelen da vi i dag bruker alt uteareal til 
alle barnehagene, for å dekke lovens krav til slike! Slike manglende holdninger til samhandel 
blir det bare unødvendig uro av, og fremmer ikke tillit til ansvarlige etater! Det burde også 
vært vurdert om et OPS-samarbeid for en skole der da vi allerede har 2 meget vellykkete 
sådanne for Bogstad og Persbråten skoler, se side 12 i Høringsnotatet.   
 
Å etablere en barne- eller ungdomsskole i FO-bygget vil medføre at mange hensyn først må 
ordnes opp i som blant annet nok uteareal både for de barnehagene som skal holde til i bygget 
både på lang og kort sikt og for skolen, gymundervisningen, og de trafikkale forholdene ved 
Husebykrysset må sikres mye bedre enn i dag, for dette vil være en helt annen aldersgruppe 
enn da Perbråten holdt midlertidig til i FO bygget. Men det verste er at det ikke finnes et 
naturlig oppland til en barneskole der da den ligger alt for nært Huseby, men behovene 
strekker seg på tvers av bydelen. Å etablere en barneskole med kapasitet på B3 her vil gi 21 
klasser, og vil i verste fall medføre 630 elever hvorav mange da vil bli kjørt til skolen på 
grunn av lang skolevei. Det er derfor all grunn for UDE å lese PROSAMs trafikkutredning for 
2006 for Oslo og Akershus i rushtiden om dette området. Det eneste naturlige og riktige er 
derfor å etablere det i Høringsnotatet påpekte behov for ny barneskole på Storebrandtomten, 
for denne ligger i grei gåavstand for veldig mange barn som ellers naturlig ville hørt til 
Slemdal, Svenstuen, Voksen eller Huseby. Med en slik etablering vil nærheten til barnas 
bomiljø bli opprettholdt, NÆRSKOLEPRINSIPPET, et prinsipp som går igjen som en rød 
tråd i Høringsnotatet, se blant annet s 12, og barna vil få en akseptabel lang skolevei. Vestre 
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Aker bydelsutvalg vil anse det som hensynsløst overfor de minste elevene dersom man 
sentralt velger å overse nærskoleprinsippet for disse elevene!  
Bydelsutvalget vil også peke på at det ikke nytter å henvise til Storebrandtomten som et 
alternativ som skal vurderes videre ved ”kommende rulleringer av skolebehovsplanen”, for 
denne tomten må anskaffes NÅ av hensyn til den kommende bystyrebehandling av eiers 
reguleringsforslag og kommunens eget reguleringsforslag av tomten.   
 
Så kan man flytte Hovseter skole til de lokalene i FO-bygget som blir brukt til midlertidige 
arealer for Majorstuen og Ris, for Vestre Aker BU er enig i at det er tross alt bedre at ungdom 
har en lengre skolevei enn barneskolens elever, se side 12. I mellomtiden må Hovseters 
nåværende behov for nok undervisningsarealer, sikres ved å gjøre første etasje i spesialskolen 
på samme tomt, brukbar for undervisning da det i dette brakkelignende bygget mangler 
tilstrekkelig isolasjon mellom etasjene til å drive undervisning i begge. Skolens eget bygg har 
ikke utvidelses muligheter, samt at den ligger midt i et boligområde der skoleplassen er i 
sambruk med alle beboerne i blokkene på området. Det må også ordnes opp i den tidsvise 
stanken fra kloakkanlegget, for det ble ikke skikkelig gjort da bygningen ble oppført i løpet av 
en sommer.   
    
Vestre Aker bydelsutvalg finner også tallgrunnlaget i denne høringen vesentlig dårligere 
presentert enn ved de tidligere høringer, og har derfor måttet gå tilbake til disse for å finne 
hvilke tall som er 80/90 og 100 % utnyttelse av bydelens skoler. Bydelsutvalget ber derfor at 
det i de fremtidige Høringer om Skolebehovsplaner gjeninntar disse tallene.  
 
Spesialskolene/Spesialgrupper.  I oversikten på side 52 i Presentasjonen av 
Skolebehovsplanen, vises det til at disse bør ha 12 – 24 elevplasser da dette vil sikre sterke 
fagmiljø og gi mer fleksibilitet. Og nye grupper vurderes innført blant annet for videregående 
på Persbråten og på barnetrinnet i Ny 1-7 skole i FO bygget, se samme side.   
Vestre Aker bydel er bydelen med flest multifunksjonshemmede beboere og har i dag 
spesialskoler ved alle trinn, men finner det meget tilfredsstillende at det i Høringsnotatet 
påpekes at dette tilbudet bør økes i vest, se side 103. Det vises spesielt til at behovet er større 
på ungdomstinnet enn på barnetrinnet. Under punkt E, UTFORDRINGER, på side 104 står 
det klart og tydelig i første setning: ”Alle elever har rett til nærskole.” Dette er et meget viktig 
prinsipp da det for veldig mange av de funksjonshemmede er en ekstra belastning med lang 
skolevei med drosjer/spesialtransport, som det dessverre svært ofte har vært store problemer 
med punktligheten av.  Ved en etablering av ny ungdomsskole på FO vil det derfor være 
viktig å få plass til dette økte tilbudet til denne svært sårbare gruppen der, noe som ikke kan 
gjøres ved dagens tilbud på Hovseter.  
 
Samtidig må det tas sterkt hensyn til at enkelte barn har så store og spesielle problemer at kun 
enkelte skoler i Oslo regionen kan dekke deres nødvendige behov. Det er derfor viktig at disse 
elevene får dekket alle transportutgiftene over kommunegrensene. 
 
Voksentoppen skole ligger i bydel Vestre Aker, og dekker nå flere elevers spesielle behov 
etter diagnosen medisinsk dokumenterte plager. Skolen er byomfattende og har enkelte 
gjesteelever fra andre kommuner. Etter at Rikshospitalet flyttet sine tilbud fra Voksentoppen 
til Gaustad, har de økonomiske realitetene for denne skolen blitt totalt endret i negativ retning, 
og det samtidig som det verserer motsigende signaler om nedleggelse. For de elevene som 
trenger et gjennomsanert miljø er det livsnødvendig at dette tilbudet opprettholdes, og at 
skolen gis skikkelige økonomiske vilkår for å drive en pedagogisk god skole. For elever med 
svekket immunforsvar kan ikke den vanlige skolen gi rene nok lokaler eller et nærmest 
luktfritt tilbud, noe disse elevene er helt avhengig av.  
Konklusjon: 



Vestre Aker bydelsutvalg finner, som ved de tidligere, også dette Høringsforslagets tiltak for 
løsning av dagen og fremtiden skolebehov for bydelens barn og unge utilfredsstillende.   Vi 
foreslår følgende tiltak: 

1. Det bygges ny barneskole og barnehage på Storebrandtomten så snart tomten er 
overtatt av Oslo kommune. 

2. Etablering av midlertidig skole i FO-bygget vil medføre at bydelens barnehagetilbud 
reduseres tilsvarende 10 avdelinger( 2 x 5 avdelings barnehage) fra sommeren 2012. 
Bydelsutvalget forutsetter at Byrådet sørger for å kompensere dette tapet slik at 
innbyggerne får et barnehagetilbud i egen bydel. 

3. I 2015 når Majorstuen og Ris skoler er ferdig utbygget og rehabilitert, anlegges det en 
ny ungdomsskole i FO- bygget for bydelens ungdom, og med fullverdige gym- og 
idrettsfasiliter i forbindelse med fotballbanen, som er en erstatning for areal knyttet til 
etableringen til USA ambassade. 

4. Det anlegges utvidet spesialtilbud ved den nye ungdomsskolen i FO-bygget 
5. Lokalene i første etasje av nåværende spesialenhet på Hovseter, opprustes snarest til å 

kunne brukes som midlertidige lokaler for elever ved nåværende Hovseter skole slik at 
elever og lærere ved skolen omsider får noenlunde verdige arbeidsforhold. 

6. Elever med medisinsk dokumenterte plager som krever et gjennomsanert miljø, skal  
fortsatt få dette på Voksentoppen skole, og at skolen får en forutsigbar drift med 
økonomiske premisser som gir et skikkelig pedagogisk tilbud. 

7. Vestre Aker bydelsutvalg forventer at alle tilbakemeldingene på dette Høringsnotatet 
fra høringsorganer i Vestre Aker bydel tas på alvor, og man gjør en skikkelig innsats 
også i vår bydel for å løse de nåværende og fremtidige utfordringene veksten av barn 
og unge i bydelen krever og plikter å få.              

 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt: 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg er klar over at Utdanningsetaten sliter med å få oppdaterte 
befolkningstall og derfor nok en gang ikke kunne sende Skolebehovsplanen til Høring i 
rimelig tid før avslutning av vårsesjonen. Men det er derfor med noe forundring at det uttales 
muntlig at etaten ikke kan være sikker på at de nye tallene den fikk den 18. mai vil være mer å 
stole på enn de tallene etaten hadde lagt som forutsetning inntil denne dato, for da må det 
foreliggende tallgrunnlaget være nærmest å anse som et tippet tall. Vestre Aker BU har ved 
alle tidligere uttalelser vist til at de da brukte tallene aldri har stemt med virkeligheten, de 
har vært for lave, og er derfor nok en gang meget bekymret for at bydelens barn og unge vil 
oppleve at det ikke er plass til dem på skoler i nabolaget, men henvises til skoler lengre unna.  
Bydelsutvalget finner det forstemmende at svaret på de 2 siste høringene om 
Skolebehovsplanen og denne nærmest kan være likelydende i forhold til Høringsnotatet. Det 
er kun en eneste store forskjell: UDE har nå endelig har sett behovet vi har påpekt på 
barnetrinnet, men beklageligvis ikke på ungdomstrinnet. I denne saken er det tydeliggjort at 
både Slemdal og Svenstuen barneskoler nå blir ”smekkfulle”, noe Bogstad allerede er, og 
Huseby og Voksen må ta i bruk de siste spesialrommene til klasser, noe som vil få stor 
betydning for all spesialundervisning og som strider med ”Faglige føringer”, se side 13. Det 
er derfor bare noe ledig kapasitet på Vinderen og Grindbakken skoler, og med den 
utbyggingen som foregår i bydelen vet i hvert fall Vestre Aker bydelsutvalg at dette ikke er 
holdbart.   
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Vestre Aker bydelsutvalg frykter at så fulle skoler må medføre at opptaksområdene for disse 
skolene er i stadig flyt og kunne endres hvert år, noe som naturlig nok vil skape stor 
usikkerhet om hvilken skole ”mitt barn/jeg” skal gå på, og søsken vil måtte gå på forskjellige 
barneskoler. Forutsigbarhet for de aller minste har også stor betydning for deres trygghet i 
møte med skolen og dermed deres læreopplevelser.  
 
Det vises i notatet til et sterkt samarbeid med PBE om konseptvalgutredningen og om ledige 
tomter. Vestre Aker bydelsutvalg tillater seg likevel å tvile på hvor reelt resultatet er for vår 
bydel, både på grunn av alle manglene ved de to forrige høringsnotatene og fordi 
bydelsutvalget nylig ba PBE om å få oppgitt antall boliger det var regulert muligheten for på 
Voksenkollen/Holmenkollen området, og fikk til svar: ”Etaten har ingen oversikt over alle 
tomter som er regulert til boligformål i Voksenkollen/Holmenkollen og hvor mange boliger 
som kan komme. Etaten har heller ikke kapasitet til å lage en samlet oversikt over mulig 
fremtidig antall boliger i området.”  Dette forundrer oss ikke da det i hele Vestre Aker bydel 
stadig dukker opp forslag til utbygging av tidligere eneboligtomter der det først gis 
rivingstillatelse for nåværende hus, og så tillates oppført mange nye enheter, som etter vår 
mening beklageligvis ofte er i strid med Småhusreguleringen. Samtidig foregår det en av 
Bystyret vedtatt ”bymessig fortetting” med et regulert antall på 650 boliger på Røa og et stort 
antall på Vinderen. Planinitiativ er sendt ut for også boligblokker på FO-området. Det 
oppføres nå 51 rekkehus i Landingsveien, og bydelsutvalget vet at det blir mange 
barnefamilier som flytter inn dit, noe som har vært påpekt med bekymring i samtaler med 
naboskolene Voksen og Hovseter pga deres manglende kapasitet. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg finner det lite logisk at mens alle barneskolene må utvide tilbudet 
velger man fremdeles å se bort fra behovet for styrking av ungdomsskoletilbudet i bydelens 
vestlige del til tross for at bydelen har påpekt det i de tidligere Skolebehovshøringene. Det må 
i tilfellet bero på en misforståelse i etatene om at mange ungdomsskoleelevers familier flytter 
til Bærum når barna kommer i denne alderen. For lenge siden var nok dette mulig, men nå er 
prisene for bolig i Bærum blitt så høye at det er svært mange som velger å forbli boende i 
dagens bolig.         
 
Hovseter skoles behov er nok en gang totalt neglisjert til tross for at denne skolen i mange år 
har hatt et en dekningsgrad på over 100 % med flere klasser på over 30 elever da skolen har 
funnet det uholdbart at nyinnflyttede elever i bydelens vestre del ikke får et tilbud i nærheten 
av sine bomiljøer. Skolen hadde i følge Høringsnotatet i 2010 en GSI på 585 elever, som er 
lavere enn dagens elevtall, mens 100 % kapasitetsutnyttelse er på 504 elever!!  Det eneste 
som nevnes om denne skolen er på side 49, der det står at enkelte elever kan flyttes over til 
Ris, til tross for at Ris skole ikke blir ferdig rehabilitert og utvidet før i 2015! At skoleveien vil 
bli veldig lang og til dels kronglete med dagens kollektivtilbud for disse elevene, er overhodet 
ikke nevnt! Og det til tross for at det muntlig er påpekt fra forslagstiller at man har sett på, 
helt ned til den enkelte elev, hvilket kollektivtilbud de har de som tenkes overflyttes. 
 
Bydelsutvalget mener derfor det er all grunn til å kritisere ansvarlige etater for ikke å ha tatt 
på alvor tidligere innspill fra bydelen og Bystyrets vedtak om utredning av egnethet for ny 
skole på Storebrandtomten, da denne er den eneste store nok tomten som er ledig for en slik 
utbygging midt i bydelen. Samtidig er den også stor nok til å få bygget en fast barnehage på 
til erstatning for den midlertidige Tråkka barnehage, som ligger både for nær elven og på et 
friareal, noe som også bystyret påla skulle bli utredet. Hadde denne utredningen blitt helt 
sluttført da arbeidet var nesten ferdig for flere år siden og kjøpekontrakten klar til 
undertegnelse, ville det ved en allerede igangsatt skoleutbygging på denne tomten vært 
muligheten for også å benytte deler av anlegget til avlastning ved utbygging/rehabilitering for 
både Ris og Majorstuen. Og det uten nå å måtte foreslå en nær panikkartet etablering i FO- 



bygget, og det uten på forhånd å ha samhandlet med bydelen da vi i dag bruker alt uteareal 
til alle barnehagene, for å dekke lovens krav til slike! Slike manglende holdninger til 
samhandel blir det bare unødvendig uro av, og fremmer ikke tillit til ansvarlige etater! Det 
burde også vært vurdert om et OPS-samarbeid for en skole der da vi allerede har 2 meget 
vellykkete sådanne for Bogstad og Persbråten skoler, se side 12 i Høringsnotatet.   
 
Å etablere en barne- eller ungdomsskole i FO-bygget vil medføre at mange hensyn først må 
ordnes opp i som blant annet nok uteareal både for de barnehagene som skal holde til i 
bygget både på lang og kort sikt og for skolen, gymundervisningen, og de trafikkale 
forholdene ved Husebykrysset må sikres mye bedre enn i dag, for dette vil være en helt annen 
aldersgruppe enn da Perbråten holdt midlertidig til i FO bygget. Men det verste er at det ikke 
finnes et naturlig oppland til en barneskole der da den ligger alt for nært Huseby, men 
behovene strekker seg på tvers av bydelen. Å etablere en barneskole med kapasitet på B3 her 
vil gi 21 klasser, og vil i verste fall medføre 630 elever hvorav mange da vil bli kjørt til skolen 
på grunn av lang skolevei. Det er derfor all grunn for UDE å lese PROSAMs trafikkutredning 
for 2006 for Oslo og Akershus i rushtiden om dette området. Det eneste naturlige og riktige er 
derfor å etablere det i Høringsnotatet påpekte behov for ny barneskole på Storebrandtomten, 
for denne ligger i grei gåavstand for veldig mange barn som ellers naturlig ville hørt til 
Slemdal, Svenstuen, Voksen eller Huseby. Med en slik etablering vil nærheten til barnas 
bomiljø bli opprettholdt, NÆRSKOLEPRINSIPPET, et prinsipp som går igjen som en rød 
tråd i Høringsnotatet, se blant annet s 12, og barna vil få en akseptabel lang skolevei. Vestre 
Aker bydelsutvalg vil anse det som hensynsløst overfor de minste elevene dersom man sentralt 
velger å overse nærskoleprinsippet for disse elevene!  
 
Bydelsutvalget vil også peke på at det ikke nytter å henvise til Storebrandtomten som et 
alternativ som skal vurderes videre ved ”kommende rulleringer av skolebehovsplanen”, for 
denne tomten må anskaffes NÅ av hensyn til den kommende bystyrebehandling av eiers 
reguleringsforslag og kommunens eget reguleringsforslag av tomten.   
 
Så kan man flytte Hovseter skole til de lokalene i FO-bygget som blir brukt til midlertidige 
arealer for Majorstuen og Ris, for Vestre Aker BU er enig i at det er tross alt bedre at 
ungdom har en lengre skolevei enn barneskolens elever, se side 12. I mellomtiden må 
Hovseters nåværende behov for nok undervisningsarealer, sikres ved å gjøre første etasje i 
spesialskolen på samme tomt, brukbar for undervisning da det i dette brakkelignende bygget 
mangler tilstrekkelig isolasjon mellom etasjene til å drive undervisning i begge. Skolens eget 
bygg har ikke utvidelses muligheter, samt at den ligger midt i et boligområde der skoleplassen 
er i sambruk med alle beboerne i blokkene på området. Det må også ordnes opp i den tidsvise 
stanken fra kloakkanlegget, for det ble ikke skikkelig gjort da bygningen ble oppført i løpet av 
en sommer.   
    
Vestre Aker bydelsutvalg finner også tallgrunnlaget i denne høringen vesentlig dårligere 
presentert enn ved de tidligere høringer, og har derfor måttet gå tilbake til disse for å finne 
hvilke tall som er 80/90 og 100 % utnyttelse av bydelens skoler. Bydelsutvalget ber derfor at 
det i de fremtidige Høringer om Skolebehovsplaner gjeninntar disse tallene.  
 
Spesialskolene/Spesialgrupper.  I oversikten på side 52 i Presentasjonen av 
Skolebehovsplanen, vises det til at disse bør ha 12 – 24 elevplasser da dette vil sikre sterke 
fagmiljø og gi mer fleksibilitet. Og nye grupper vurderes innført blant annet for videregående 
på Persbråten og på barnetrinnet i Ny 1-7 skole i FO bygget, se samme side.   
Vestre Aker bydel er bydelen med flest multifunksjonshemmede beboere og har i dag 
spesialskoler ved alle trinn, men finner det meget tilfredsstillende at det i Høringsnotatet 
påpekes at dette tilbudet bør økes i vest, se side 103. Det vises spesielt til at behovet er større 
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på ungdomstinnet enn på barnetrinnet. Under punkt E, UTFORDRINGER, på side 104 står 
det klart og tydelig i første setning: ”Alle elever har rett til nærskole.” Dette er et meget 
viktig prinsipp da det for veldig mange av de funksjonshemmede er en ekstra belastning med 
lang skolevei med drosjer/spesialtransport, som det dessverre svært ofte har vært store 
problemer med punktligheten av.  Ved en etablering av ny ungdomsskole på FO vil det derfor 
være viktig å få plass til dette økte tilbudet til denne svært sårbare gruppen der, noe som ikke 
kan gjøres ved dagens tilbud på Hovseter.  
 
Samtidig må det tas sterkt hensyn til at enkelte barn har så store og spesielle problemer at 
kun enkelte skoler i Oslo regionen kan dekke deres nødvendige behov. Det er derfor viktig at 
disse elevene får dekket alle transportutgiftene over kommunegrensene. 
 
Voksentoppen skole ligger i bydel Vestre Aker, og dekker nå flere elevers spesielle behov etter 
diagnosen medisinsk dokumenterte plager. Skolen er byomfattende og har enkelte gjesteelever 
fra andre kommuner. Etter at Rikshospitalet flyttet sine tilbud fra Voksentoppen til Gaustad, 
har de økonomiske realitetene for denne skolen blitt totalt endret i negativ retning, og det 
samtidig som det verserer motsigende signaler om nedleggelse. For de elevene som trenger et 
gjennomsanert miljø er det livsnødvendig at dette tilbudet opprettholdes, og at skolen gis 
skikkelige økonomiske vilkår for å drive en pedagogisk god skole. For elever med svekket 
immunforsvar kan ikke den vanlige skolen gi rene nok lokaler eller et nærmest luktfritt tilbud, 
noe disse elevene er helt avhengig av.  
 
Konklusjon: 
Vestre Aker bydelsutvalg finner, som ved de tidligere, også dette Høringsforslagets tiltak for 
løsning av dagen og fremtiden skolebehov for bydelens barn og unge utilfredsstillende.   Vi 
foreslår følgende tiltak: 

1. Det bygges ny barneskole og barnehage på Storebrandtomten så snart tomten er 
overtatt av Oslo kommune. 

2. Etablering av midlertidig skole i FO-bygget vil medføre at bydelens barnehagetilbud 
reduseres tilsvarende 10 avdelinger( 2 x 5 avdelings barnehage) fra sommeren 2012. 
Bydelsutvalget forutsetter at Byrådet sørger for å kompensere dette tapet slik at 
innbyggerne får et barnehagetilbud i egen bydel. 

3. I 2015 når Majorstuen og Ris skoler er ferdig utbygget og rehabilitert, anlegges det en 
ny ungdomsskole i FO- bygget for bydelens ungdom, og med fullverdige gym- og 
idrettsfasiliter i forbindelse med fotballbanen, som er en erstatning for areal knyttet til 
etableringen til USA ambassade. 

4. Det anlegges utvidet spesialtilbud ved den nye ungdomsskolen i FO-bygget 
5. Lokalene i første etasje av nåværende spesialenhet på Hovseter, opprustes snarest til 

å kunne brukes som midlertidige lokaler for elever ved nåværende Hovseter skole slik 
at elever og lærere ved skolen omsider får noenlunde verdige arbeidsforhold. 

6. Elever med medisinsk dokumenterte plager som krever et gjennomsanert miljø, skal  
fortsatt få dette på Voksentoppen skole, og at skolen får en forutsigbar drift med 
økonomiske premisser som gir et skikkelig pedagogisk tilbud. 

7. Vestre Aker bydelsutvalg forventer at alle tilbakemeldingene på dette Høringsnotatet 
fra høringsorganer i Vestre Aker bydel tas på alvor, og man gjør en skikkelig innsats 
også i vår bydel for å løse de nåværende og fremtidige utfordringene veksten av barn 
og unge i bydelen krever og plikter å få. 

 



 Sak 110 /11  Søknad om serverings- og skjenkebevilling Eckbo 
selskapslokaler as 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt søknad om serverings- og skjenkebevilling for Eckbo 
Selskapslokaler AS, og har ingen innsigelser til denne. Bydel Vestre Aker anbefaler søknaden 
innvilget.   
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Saken trekkes da søknaden er trukket. 
 

 Sak 111 /11  Bevilling - Søknad fra Kobberhaugen Friluftsliv Grethe 
Johansen om serverings og skjenkebevilling etter 
eierskifte ved Kobberhaughytta - Sakariasveien 145 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt søknad om serverings- og skjenkebevilling for 
Kobberhaughytta, og har ingen innsigelser til denne. Bydel Vestre Aker anbefaler søknaden 
innvilget.   
 
Helse- og sosialkomiteen fremmet følgende forslag til vedtak: 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig fattet: 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt søknad om serverings- og skjenkebevilling for 
Kobberhaughytta, og har ingen innsigelser til denne. Bydel Vestre Aker anbefaler søknaden 
innvilget.   
 

 Sak 112 /11  Bydelens uttalelse i forbindelse med søknad om 
skjenkebevilling 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken fremmes for Helse- og sosialkomiteen og Bydelsutvalget for en redegjørelse av 
behandlingen av skjenkebevillingssaker i sommersesongen.  
 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag: 
Søknader om skjenkebevillinger i sommerferieperioden behandles av AU på sommerfullmakt. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Søknader om skjenkebevillinger i sommerferieperioden behandles av AU på sommerfullmakt. 
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 Sak 113 /11  Oppsummering brukerundersøkelse barnehagene i 
bydel Vestre Aker 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar redegjørelsen om brukerundersøkelsen i barnehagene til orientering. 
 
Jane Steenbuch (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget i Vestre Aker tar til etterretning presentasjonen av innsamlede data 
fra brukerundesøkelsene for barnehagene.  Bydelsutvalget ser fram til også å få analyser av 
data fra kommende undersøkelser med sikte på å få grunnlag for beslutninger vedrørende 
barnehager i bydelen. Beslutningsgrunnlaget kan bli enda bedre hvis arbeidsmiljøindikatorer 
for barnehagene brukes i de samme analysene. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget i Vestre Aker tar til etterretning presentasjonen av innsamlede data 
fra brukerundesøkelsene for barnehagene.  Bydelsutvalget ser fram til også å få analyser av 
data fra kommende undersøkelser med sikte på å få grunnlag for beslutninger vedrørende 
barnehager i bydelen. Beslutningsgrunnlaget kan bli enda bedre hvis arbeidsmiljøindikatorer 
for barnehagene brukes i de samme analysene. 
 

 Sak 114 /11  Informasjonssaker til Bydelsutvalgets møte 16. juni 
2011 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Oppfølgingsskjema for politiske saker/vedtak i BU-møte 16. mai 2011 
tas til orientering 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Oppfølgingsskjema for politiske saker/vedtak i BU-møte 16. mai 2011 
tas til orientering 
 

 Sak 115 /11  Komitereferater møte 16. juni 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 30.05.11 tas til orientering 
2. Protokoll fra Helse og sosialkomiteens møte 06.06.11 tas til orientering  
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 06.06.11 tas til orientering 
4. Protokoll fra Ungdomsrådet 07.06.11 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 08.06.11 tas til orientering 
6. Protokoll fra AMU 14.06.11 tas til orientering 
7. Protokoll fra MBU 14.06.11 tas til orientering 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 



Bydelsutvalgets vedtak: 
1. Protokoll fra BMS-komiteens møte 30.05.11 tas til orientering 
2. Protokoll fra Helse og sosialkomiteens møte 06.06.11 tas til orientering  
3. Protokoll fra Vestre Aker Eldreråd 06.06.11 tas til orientering 
4. Protokoll fra Ungdomsrådet 07.06.11 tas til orientering 
5. Protokoll fra AU 08.06.11 tas til orientering 
6. Protokoll fra AMU 14.06.11 tas til orientering 
7. Protokoll fra MBU 14.06.11 tas til orientering 

 

 Sak 116 /11  Hydrogenstasjon på Sintef sin eiendom 
Forskningsvegen 1 - Ber om forhåndsuttalelse til 
byggesak fra Bydel Vestre Aker 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til Sintefs oversendelse av byggesøknad for etablering av 
hydrogenstasjon i Forskningsveien 1, og har ingen bemerkninger til denne. Bydel Vestre Aker 
tar saken til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker viser til Sintefs oversendelse av byggesøknad for etablering av 
hydrogenstasjon i Forskningsveien 1, og har ingen bemerkninger til denne. Bydel Vestre Aker 
tar saken til orientering. 
 

 Sak 117 /11  Kunngjøring av planforslag til offentlig ettersyn - 
Ullveien 5 mfl - Detaljregulering 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt høringssak vedrørende detaljregulering i Voksenåsen, 
og er positiv til planforslaget. Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til planforslaget og 
tar det derfor til orientering.  
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt høringssak vedrørende detaljregulering i Voksenåsen, 
og er positiv til planforslaget. Bydel Vestre Aker har ingen bemerkninger til planforslaget og 
tar det derfor til orientering.  
 

Sak 118 /11  Voksenkollveien 80-88 - Gnr 33 Bnr 410 - Forslag til 
endret reguleringsplan - Begrenset høring 2 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken fremmes for behandling i bydelsutvalget 16. juni 2011.  
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Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg har ingen merknader til den endrede detaljregulering for 
eiendommen.   Endringen innebærer at det tidligere innsendte planinitiativ blir i henhold til 
småhusplanens regler.  Forslaget innebærer ingen endring i tidligere innsendt 
bebyggelsesplan. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg har ingen merknader til den endrede detaljregulering for 
eiendommen.   Endringen innebærer at det tidligere innsendte planinitiativ blir i henhold til 
småhusplanens regler.  Forslaget innebærer ingen endring i tidligere innsendt 
bebyggelsesplan. 
 

 Sak 119 /11  Ryghs vei 2 - Ber om vurdering av ønsket utvikling for 
eiendommen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken fremmes for behandling i Vestre Aker bydelsutvalg. 
 
Arild Gjervan (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Bydel Vestre Aker er åpen for en viss økning i BYA på eiendommen Ryghs vei 2, Oslo, da vi 
anser at tomtens beliggenhet er egnet for en noe større utnyttelse enn dagens reguleringsplan 
tilsier.  I området er det meget varierende utnyttelsesgrader. 
 
Vi ser det også som positivt at et nytt hus blir lavere enn det hus som er på tomten i dag, samt 
at innkjøring flyttes fra Ankerveien til Ryghs vei. 
 
Høyres forslag ble enstemmig fattet. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker er åpen for en viss økning i BYA på eiendommen Ryghs vei 2, Oslo, da vi 
anser at tomtens beliggenhet er egnet for en noe større utnyttelse enn dagens reguleringsplan 
tilsier.  I området er det meget varierende utnyttelsesgrader. 
 
Vi ser det også som positivt at et nytt hus blir lavere enn det hus som er på tomten i dag, samt 
at innkjøring flyttes fra Ankerveien til Ryghs vei. 
 

 Sak 120 /11  Ombygging av Hovseterhjemmet 
 
Helse- og sosialkomiteens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget slutter seg til Høyres forslag om at det sendes følgende uttalelse til 
byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester i forbindelse med ombyggingen av 
Hovseterhjemmet:  
 
Oslo kommune bes av hensyn til beboernes velferd om å prioritere en ombygging av 
Hovseterhjemmet, blant annet for å redusere størrelsen på enhetene. Bygging av mindre 
enheter ved Hovseterhjemmet vil gjøre oppfølging enklere for personalet og mer oversiktlig 
for beboere.  



Helse- og sosialkomiteens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget slutter seg til Høyres forslag om at det sendes følgende uttalelse til 
byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester i forbindelse med ombyggingen av 
Hovseterhjemmet:  
 
Oslo kommune bes av hensyn til beboernes velferd om å prioritere en ombygging av 
Hovseterhjemmet, blant annet for å redusere størrelsen på enhetene. Bygging av mindre 
enheter ved Hovseterhjemmet vil gjøre oppfølging enklere for personalet og mer oversiktlig 
for beboere.  

 Sak 121 /11  Sørkedalsveien - Forslag om forkjørsvei 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydelsutvalget tar BMS-komiteens vedtak til orientering. 
 

 Sak 122 /11  Rivesak til orientering - Tårnveien 6 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar Plan- og bygningsetatens brev av 07.06.11 til orientering. 
 
Jane Steenbuch (H) fremmet følgende forslag til brev sendt Plan- og bygningsetaten: 
Vestre Aker bydelsutvalg behandlet ovennevnte sak om utbygging i Tårnveien 6 i møte 19. 
05. 2011. Bydelsutvalget fattet følgende enstemmig vedtak: 
 
Bydelsutvalget i Vestre Aker fraråder på det sterkeste at nåværende bebyggelse i Tårnveien 6 
rives. Det er av stor betydning at den nåværende bebyggelse og strøkets karakter bevares. 
 
Plan- og bygningsetaten stiller seg positiv til riving 07.06.2011. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Tårnveien er en vei med stor kulturhistorisk verdi. Huset 
ligger på den høyeste delen av Volvathøyden, er svært synlig fra de fleste retninger og innehar 
en høy egenart og egenverdi for området. 
 
Uttalelsen fra Byantikvaren datert 27.04.2011 sier at Tårnveien 6 har både kulturhistorisk og 
arkitektonisk verdi, og anbefaler at huset bevares. Det er ikke ofte at Byantikvaren uttale seg 
så sterkt om et hus som ikke er på listen fra før. Huset har riktignok ikke så høy 
bevaringsverdi at Byantikvaren vil be om at det nedlegges forbud mot tiltak, men uttalelsen 
gir en god indikasjon på at Byantikvaren ønsker at denne særegen høyde skal beholde sin 
kulturhistoriske verdi.  
 
Plan- og bygningsetaten anser seg IKKE uenig med Byantikvarens uttalelse og vurdering av 
bygget, men anser at det ikke foreligger grunnlag for å nekte riving. 
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Vestre Aker bydelsutvalg er rystet over Plan- og bygningsetatens rigide holdning og ber sterkt 
om at byutviklingskomiteen v/bystyret tar fatt i Plan- og bygningsetatens avgjørelse om riving 
og heller viser hensyn til naboklagene, til Byantikvarens uttalelse og til bydelsutvalgets 
enstemmig vedtak. Selv om reglene tilsier at det ikke foreligger grunnlag for å nekte riving, så 
må man bruke skjønn for å bevare de vakreste kulturhistoriske bebyggelser som er igjen i 
Oslo by. 
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg behandlet ovennevnte sak om utbygging i Tårnveien 6 i møte 19. 05. 
2011. Bydelsutvalget fattet følgende enstemmig vedtak: 
Bydelsutvalget i Vestre Aker fraråder på det sterkeste at nåværende bebyggelse i Tårnveien 6 
rives. Det er av stor betydning at den nåværende bebyggelse og strøkets karakter bevares. 
 
Plan- og bygningsetaten stiller seg positiv til riving 07.06.2011. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg mener at Tårnveien er en vei med stor kulturhistorisk verdi. Huset 
ligger på den høyeste delen av Volvathøyden, er svært synlig fra de fleste retninger og 
innehar en høy egenart og egenverdi for området. 
 
Uttalelsen fra Byantikvaren datert 27.04.2011 sier at Tårnveien 6 har både kulturhistorisk og 
arkitektonisk verdi, og anbefaler at huset bevares. Det er ikke ofte at Byantikvaren uttale seg 
så sterkt om et hus som ikke er på listen fra før. Huset har riktignok ikke så høy 
bevaringsverdi at Byantikvaren vil be om at det nedlegges forbud mot tiltak, men uttalelsen 
gir en god indikasjon på at Byantikvaren ønsker at denne særegen høyde skal beholde sin 
kulturhistoriske verdi.  
 
Plan- og bygningsetaten anser seg IKKE uenig med Byantikvarens uttalelse og vurdering av 
bygget, men anser at det ikke foreligger grunnlag for å nekte riving. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg er rystet over Plan- og bygningsetatens rigide holdning og ber sterkt 
om at byutviklingskomiteen v/bystyret tar fatt i Plan- og bygningsetatens avgjørelse om riving 
og heller viser hensyn til naboklagene, til Byantikvarens uttalelse og til bydelsutvalgets 
enstemmig vedtak. Selv om reglene tilsier at det ikke foreligger grunnlag for å nekte riving, så 
må man bruke skjønn for å bevare de vakreste kulturhistoriske bebyggelser som er igjen i 
Oslo by. 
 

 Sak 123 /11  Planinitiativ - Vækerøveien 195 B og Austliveien 1, 2 og 
4 mfl - Røa sentrum 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsdirektøren legger saken frem for bydelsutvalget uten innstilling. 
 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg har tidligere enstemmig støttet deler av det nåværende forslag til 
endret reguleringsplan da vi anser det å være en bedre utnyttelse av området og mer i tråd med 
hensikten bak Reguleringsplan for Røa, bymessig fortetting ved å gi et styrket tilbud i bydelen 
ved dette knutepunktet. Spesielt da det også vil gi vestre del av bydelen et mye bedre tilbud 
for bydelens beboere til torv og møteplasser.  



 
At Samfunnshus Vest nå fremmer saken om Kulturhus og økning av utnyttelsesgraden for 
deres eiendom i samarbeid med tidligere ene-forslagstiller, anser vi som en klar fordel da 
disse 2 prosjektene bør ses i sammenheng.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg anser forslag til Planprogram å være dekkende for de elementene 
som bør utredes i forbindelse med reguleringsforslaget.  
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak 
Vestre Aker bydelsutvalg har tidligere enstemmig støttet deler av det nåværende forslag til 
endret reguleringsplan da vi anser det å være en bedre utnyttelse av området og mer i tråd 
med hensikten bak Reguleringsplan for Røa, bymessig fortetting ved å gi et styrket tilbud i 
bydelen ved dette knutepunktet. Spesielt da det også vil gi vestre del av bydelen et mye bedre 
tilbud for bydelens beboere til torv og møteplasser.  
 
At Samfunnshus Vest nå fremmer saken om Kulturhus og økning av utnyttelsesgraden for 
deres eiendom i samarbeid med tidligere ene-forslagstiller, anser vi som en klar fordel da 
disse 2 prosjektene bør ses i sammenheng.  
 
Vestre Aker bydelsutvalg anser forslag til Planprogram å være dekkende for de elementene 
som bør utredes i forbindelse med reguleringsforslaget.  
 

 Sak 124 /11  Opprettelse av inntaksområdet for Bjørnsletta 
høringsdokument 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Saken fremmes for behandling i bydelsutvalget for eventuell uttalelse. 
 
Elin Horn Galtung (H) fremmet følgende forslag til vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager at svaret kommer litt sent, men det er grunnet at saken ble 
sendt bydelen først den 08.06.2011. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber Utdanningsetaten vurdere om de foreslåtte endringene av 
hovedinntaksområdet for Lysejordet skole i stedet legges til enklaven mellom Vækerøveiens 
vestlige del og Griniveiens sørlige del til Vækerøveien/Røa krysset. Dette fordi vi har meget 
god erfaring med å legge hele områder MELLOM sterkt trafikkerte veier inn i samme 
inntaksområde, for da kan elevene bruke boligveiene til skolen i stedet for å måtte krysse 
hovedvei i bydelen.  
 
Da Bogstad skole ble etablert vedtok man at hovedinntaksområdet skulle være i enklaven 
mellom nordre del av Griniveien, vestre del av Sørkedalsveien og Ankerveien vest for Peder 
Ankers plass. Dette ble gjort av hensyn til trafikksikkerheten for elevene da de ved en slik 
ordning slipper å krysse sterkt beferdete veier.  
 
Det samme vil ved vår foreslåtte endring bli resultatet for de nye elevene fra Huseby til 
Lysejordet skole. Så trafikksikker skolevei som mulig er å oppdrive, er et meget viktig sak for 
bydelsutvalget i Vestre Aker da bydelen gjennomskjæres av flere sterkt bilbelastede veier.  
 
Høyres forslag ble enstemmig vedtatt. 

 22 



 

 23

Bydelsutvalgets vedtak: 
Vestre Aker bydelsutvalg beklager at svaret kommer litt sent, men det er grunnet at saken ble 
sendt bydelen først den 08.06.2011. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg ber Utdanningsetaten vurdere om de foreslåtte endringene av 
hovedinntaksområdet for Lysejordet skole i stedet legges til enklaven mellom Vækerøveiens 
vestlige del og Griniveiens sørlige del til Vækerøveien/Røa krysset. Dette fordi vi har meget 
god erfaring med å legge hele områder MELLOM sterkt trafikkerte veier inn i samme 
inntaksområde, for da kan elevene bruke boligveiene til skolen i stedet for å måtte krysse 
hovedvei i bydelen.  
 
Da Bogstad skole ble etablert vedtok man at hovedinntaksområdet skulle være i enklaven 
mellom nordre del av Griniveien, vestre del av Sørkedalsveien og Ankerveien vest for Peder 
Ankers plass. Dette ble gjort av hensyn til trafikksikkerheten for elevene da de ved en slik 
ordning slipper å krysse sterkt beferdete veier.  
 
Det samme vil ved vår foreslåtte endring bli resultatet for de nye elevene fra Huseby til 
Lysejordet skole. Så trafikksikker skolevei som mulig er å oppdrive, er et meget viktig sak for 
bydelsutvalget i Vestre Aker da bydelen gjennomskjæres av flere sterkt bilbelastede veier.  
 

 Sak 125 /11  Søknad om bevilling Holmenkollen Minimat as 
(tidligere Joker) 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt søknad om salgsbevilling for Holmenkollen Minimat 
AS i Holmenkollveien 78, og har ingen innsigelser til denne. Bydel Vestre Aker anbefaler 
søknaden innvilget.   
 
Bydelsdirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Bydel Vestre Aker viser til oversendt søknad om salgsbevilling for Holmenkollen Minimat AS 
i Holmenkollveien 78, og har ingen innsigelser til denne. Bydel Vestre Aker anbefaler 
søknaden innvilget.   
 

 Sak 126 /11  Endring av kriteriene for tildeling av sykehjemsplass i 
Oslo, for å få en bedre tilpasset og dermed en mer 
verdig eldreomsorg for den enkelte/ det enkelte par 

 
Bydelsutvalgets omforente forslag til vedtak 
Brev sendes Bystyret med kopi til Byrådet: 
Vestre Aker bydel har et relativt stort antall eldre, svært mange er over 90 år. I årene fremover 
vil vi få store utfordringer med å finne tilretteleggingsmuligheter tilpasset den enkeltes behov.  
 
Vi har utstrakt bruk av seniorkonsulent som kartlegger og bistår, vi bruker seniorsentrene på 
Vinderen og Røa aktivt, også med prøveordning med tilkjøring, vi har vedtaksbasert 
dagsentertilbud, bistand i hjemmet, hjemmesykepleie, omsorgsbolig og korttids- og 
langtidsplass på sykehjem. 
 



Det er viktig å tenke forebyggende samtidig som reparasjon og aktiv behandling vil være 
svært alminnelig og nødvendig. I en del tilfelle vil man måtte sette inn tiltak tilpasset den 
enkeltes behov ut fra et helhetsperspektiv. Ingen tilfelle er like. Det må alltid vurderes ut fra 
det behov den enkelte har. Der det er snakk om ektepar eller samboende som ønsker å være 
sammen, må bydelene kunne åpne for det. Noe ulikt omsorgsnivå behøver ikke hindre at et 
par som søker om det får vedtak om sykehjemsplass sammen (være seg to enkeltrom eller 
dobbeltrom), selv om den ene strengt vurdert kunne fortsatt greid seg med betydelig bistand i 
hjemmet eller i omsorgsbolig. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg har alltid hatt som grunnprinsipp at man skal kunne eldes med 
verdighet og respekt. Derfor ønsker vi at ektepar eller samboere som har delt et langt liv ikke 
skal behøve, om de tar i mot tiltrengt bistand, å gå inn i livets siste fase alene uten sin partner 
da det blir uverdig. 
 
Bydelsutvalget mener at de eldste eldre er særlig sårbare for omskiftninger og at der i alle 
tilfeller bør tenkes på hva som gagner dem best i den fase de befinner seg. 
Vestre Aker bydelsutvalg er klar over at det ikke kan innføres et eget sett kriterier for tildeling 
av plass i sykehjem i vår bydel da denne myndigheten er tillagt bystyret. På denne bakgrunn 
ber derfor BU at bystyret endrer kriteriene i tråd med dette forslaget.  En slik endring vil 
forsikre byens eldre innbyggere om at den enkeltes situasjon blir tatt på alvor og at de blir 
tilbudt løsninger best mulig tilpasset behovet for den enkelte/ det enkelte par   
 
Det omforente forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Bydelsutvalgets vedtak: 
Brev sendes Bystyret med kopi til Byrådet: 
Vestre Aker bydel har et relativt stort antall eldre, svært mange er over 90 år. I årene 
fremover vil vi få store utfordringer med å finne tilretteleggingsmuligheter tilpasset den 
enkeltes behov.  
 
Vi har utstrakt bruk av seniorkonsulent som kartlegger og bistår, vi bruker seniorsentrene på 
Vinderen og Røa aktivt, også med prøveordning med tilkjøring, vi har vedtaksbasert 
dagsentertilbud, bistand i hjemmet, hjemmesykepleie, omsorgsbolig og korttids- og 
langtidsplass på sykehjem. 
 
Det er viktig å tenke forebyggende samtidig som reparasjon og aktiv behandling vil være 
svært alminnelig og nødvendig. I en del tilfelle vil man måtte sette inn tiltak tilpasset den 
enkeltes behov ut fra et helhetsperspektiv. Ingen tilfelle er like. Det må alltid vurderes ut fra 
det behov den enkelte har. Der det er snakk om ektepar eller samboende som ønsker å være 
sammen, må bydelene kunne åpne for det. Noe ulikt omsorgsnivå behøver ikke hindre at et 
par som søker om det får vedtak om sykehjemsplass sammen (være seg to enkeltrom eller 
dobbeltrom), selv om den ene strengt vurdert kunne fortsatt greid seg med betydelig bistand i 
hjemmet eller i omsorgsbolig. 
 
Vestre Aker bydelsutvalg har alltid hatt som grunnprinsipp at man skal kunne eldes med 
verdighet og respekt. Derfor ønsker vi at ektepar eller samboere som har delt et langt liv ikke 
skal behøve, om de tar i mot tiltrengt bistand, å gå inn i livets siste fase alene uten sin partner 
da det blir uverdig. 
 
Bydelsutvalget mener at de eldste eldre er særlig sårbare for omskiftninger og at der i alle 
tilfeller bør tenkes på hva som gagner dem best i den fase de befinner seg. 
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Vestre Aker bydelsutvalg er klar over at det ikke kan innføres et eget sett kriterier for tildeling 
av plass i sykehjem i vår bydel da denne myndigheten er tillagt bystyret. På denne bakgrunn 
ber derfor BU at bystyret endrer kriteriene i tråd med dette forslaget.  En slik endring vil 
forsikre byens eldre innbyggere om at den enkeltes situasjon blir tatt på alvor og at de blir 
tilbudt løsninger best mulig tilpasset behovet for den enkelte/ det enkelte par   
 
Det omforente forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Møtet slutt kl. 21.20 
 
 
 
 
Elin Horn Galtung      Anne Marie Nordby 
Leder        Sekretær 
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